

ဂျာမိလိဂ်းကော့းတုတုဂော့းလော့းဗသး

COLOSSIANS

ရွာမိးခမိး

ဟူ့တီမိး ဂျာမိလိဂ်းကော့းတုတုဂော့းလော့းဗသး ခန့်ပီခိတမာခိ၊ လဝ်းယေ၊ သု ပုးခိုင်၊ ကခိလံးမိး လိုဝ်းတု၊ ပေးလု ခခိကော့း။ ပေးလု ခန့်မိုဝ်းမခိးပံ၊ ပီခိ ဂူခိးယုမိ၊ မာတ်၊ လဝ်းယေ၊ သု ခခိမခိးမိးလိုဝ်းတု၊ သေးလု ခခိလေးပီခိကော့းခိဂ်းလဂ်းငီခိးသေး ဂူခိးယုမိ၊ မာတ်၊ လဝ်းယေ၊ သု တင်းလံးခခိကော့း။ ဂျာမိးခန့် တီမိးပိုမိုဝ်း ပိးသဂ်းဂရိလို A.D. 60 ခခိကော့း။

ဂျာမိလိဂ်းကော့းတုတုဂော့းလော့းဗသး ခန့်ပီခိဟူ့ခိလိဂ်းကခိ ပေးလု လုဂ်တီ၊ ဝိးဂူဝ်းမ တီးကခိမခိးလံးခခိ၊ တူဂ်းဂီခိးယု၊ ခခိ တီမိးပခိဂျု၊ ပုခိးဂူခိးယုမိ၊ မာတ်၊ ကခိမိးတီးလိုဝ်းလဝ်း၊ ဝိးဂော့းလော့းဗသး ခခိကော့း။

ကီခိးကခိး ဂျာမိလိဂ်းကော့းတုတုဂော့းလော့းဗသး လမိး-

ဂူ့ဂူခိးယုမိ၊ မာတ်၊ လဝ်းယေ၊ သု ကခိမိးတီးခိး ဝိးဂော့းလော့းဗသး လံးဂူဝ်း၊ လဝ်းယေ၊ သု ပီခိဂူခိးတြးပီခိလဝ်း၊ ပီခိလဝ်းကခိဟခိ၊ သဂ်း၊ ပီခိဂူဝ်းလိုဝ်းလဝ်း၊ ပီခိလဝ်းကခိလုဂ်းတဂ်းတံခိခိး လိပိးကခိးတဂ်းသုတ်းပိုခိးခခိကော့း။

လွင်းတဂ်းကခိခိးပုးခိး ဂျာမိလိဂ်းကော့းတုတုဂော့းလော့းဗသး လမိး-

- ၁။ ရွာမိးခမိး။ (၁:၁-၁၄)
- ၂။ လွင်းတဂ်းကခိ လဝ်းယေ၊ သု ပီခိကခိထွတ်းကခိမျာတ်းသေပိုခိး။ (၁:၁၅-၂၃)
- ၃။ လွင်းဂခိးငါခိးသု၊ သခေ့၊ ကခိ ပေးလု ဂီတ်းပုခိးလိုဝ်းလဝ်း။ (၁:၂၄-၂:၅)
- ၄။ လွင်းတဂ်းကခိ ဂူခိးယုမိ၊ မာတ်၊ လဝ်းယေ၊ သု လွတ်းလိဝ်းသေခိးထင်းဟိုင်းဂူခိး။ (၂:၈-၂၃)
- ၅။ လွင်းတဂ်းကခိ တဂ်းလံးကသဂ်းလိပိး ခိးတဂ်းကခိမူတ်းလဂ်း။ (၃:၁-၄:၆)
- ၆။ ရွာမိးခန့်ဂ်းသဂ်းလိုခိးသုတ်း။ (၄:၇-၁၈)

၁၈ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ
 ၁၉ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ
 ၂၀ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ
 ၂၁ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ
 ၂၂ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ
 ၂၃ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ

ဂါဇ်သျှာသေကျေးကမ် ပေးလှ ရှိတ်း

၂၄ တေးလီဝ်ခုံ ဂပ်လံးသိုင်းပျှေ, ခွဲးတင်းကမ်ဂပ် လံးခမ်,တင်းယာပ်,ဗိုတ်, ရှိတ်တုတ်ချှာ လဝ်းခေခေ
 ၂၅ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ကမ်,ပံ,မီးခေခေလေး; လွင်းတင်းဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် လိုဝ်းခေခေ

၂၆ ရှိတ်လံးကျေးလာတ်; ခုတ်ဂပ်တတ်;တြေးတြေးပီခေလဝ်; ကမ်လိုတ်ကမ်လမ်, ကမ်သိုင်း,ဝံလပ်ဝံလပ်;ဂျေး
 ၂၇ လျှေမိုဝ်းကွမ် ကမ်ဗုတ်,ကွမ်,ခေပျှေတီးဂုတ်ခေ မိုတ်းလင်,တင်းလံးခေခေ ဂျေးတီးဂုတ်ခေတင်းသိုင်း
 ၂၈ တင်းလူင်ကျေး။ မဂျေးလေးလိမ်, ကမ်လပ်သိုင်း, ခေခေတင်း တင်းကမ်လိုတ်ကမ်လမ်,ခေခေ ယုတ်, ခေခေ, ဂျေးခွဲးဂုတ်ခေတင်,လိုတ်တင်,ခိုဝ်းတင်းလံး
 ၂၉ ထာခေ,ပိုဝ် ကမ်ဝေးခေခေ ဂျေးပီခေလဝ်;မီးက လူင်, ရှိတ်ဂျေးမိုတ်းလင်,တင်းလံးဂျေး။ လေး လိမ်,ခေခေလမ်း ပီခေ လဝ်းခေခေ ကမ်ခေတေ,ယုတ်, ခွဲးသုတ် ကမ်ပီခေလွင်းတင်းကမ်မင်းထူးမွင်း
 ၃၀ ထူးမုတ်သေ,ခေခေကျေး။ ဂုတ်ပခေသတီ တီး ဂုတ်ခေတင်းသိုင်းတင်းလူင်ယုတ်, ကပ်တင်းပိုင်,လျှေ, ဂျေးလိုတ်ဂုတ်ပိုင် သင်,သွမ်သုတ်မဂျေးပေယုတ်,သေခေလေး; ကျေးလာတ်;တြေးလဝ်;ခေခေ ရှိတ်ဂျေးမိုတ်းလင်,ခေခေ
 ၃၁ လံးဂျေးထိုင်တင်းကမ်လေးလမ်း,ခွဲး လဝ်းခေခေလေး; သာဂ်;ဂပ်ကျေး။ ပုတ်လွင်းခေခေလေး; ဂပ်လံးခေခေလွင်းဂုတ်ကမ် ဂျေးခေခေ,ကမ် မမ်း လဝ်းကပ်တင်းတမ်းခွဲးလဝ်းပွင်ဂုတ် ဂျေးခွဲးဂပ် ခေခေကျေး။

J

၁ ဂပ်မီးကလူင်, ရှိတ်ဂျေးသုတ် လွင်းကမ် ဂပ်လံးခမ်, တင်းယာပ်,တင်းဗိုတ်,ပုတ်,ဂုတ်,တင်းဂုတ်ခေ ဝိုင်းလေး,တိုတ် တင်းလံး တင်း ခပ်လိုတ်ကမ်ကမ်, တွမ်ဂုတ်ခေဂပ်တင်းသိုင်းတင်းလူင်ခေခေ ယုတ်,
 ၂ ခေခေ,ထာခေ,ပိုဝ်ခေခေလေး; ရှိတ်ခေခေလွင်းကမ် သာဂ်;သုတ်, ရှိတ်ခေခေ,ဂမ်ခေ မီးတင်းကမ် ကပ်မိုတ်းတုတ်, မတ်ခွတ်,ဗုတ်,ခေခေဝံတီးဂမ်သေ ခေလေး; တီးထူးခေခေဝံတင်းလေးလိမ်,လျှေ, ကမ် ဂင်းလွတ်;တင်း တင်းကမ်ယုတ်,ခိုင်းခိုင်း ကမ်, ယုတ်,ခိုင်းခိုင်း ကမ်လွင်းတင်းကမ်လိုတ်ကမ် လမ်,တြေးပေးလဝ်; ကိုတ်,တင်း လဝ်းခေခေ ခေခေ
 ၃ ကျေး။ ဂျေးခွဲးလွင်းတင်းကမ်လိုတ်ကမ်လမ်, ခေခေ သိုင်း,ဝံလပ်ဝံ ဗေခေ,တုတ်,ပိုင်,လျှေ,ဂျေးမီး
 ၄ တင်းသိုင်းတင်းလူင်ယုတ်,ကျေး။ ဂပ်လာတ်;ရွမ်းခေ ခေခေ,ပိုဝ် ကမ်,ရှိတ်ဗုတ် လံးကပ်တင်းရွမ်းခေ
 ၅ ဝွမ်းလွင်းကပ်ပီတီလီခေသုတ်ကျေး။ ပီဝံသမိုတ် တွမ်ခိုင်းဂပ် ဗေခေ,ယာခေခေတင်းသုတ်,သေကျေး လိုတ်လိုတ်,ဂပ် မီးယုတ်,လုတ်;ဂမ်တင်းသုတ်,ကျေး။ မိုတ်းကမ်လံးဂုတ် တင်းကမ်သုတ်လင်းလီ,ယာင်, ရှိတ်;ပီခေလီလီခမ်းငမ်း။ ကိုတ်,တင်း တင်းယုတ်, မတ်;သုတ်ခွဲး လဝ်းခေခေ မမ်းမမ်းခိုင်း,ခိုင်း,ယုတ်, ခေခေလိုင်း ဂပ်မီးတင်းကမ်လမ်းသိုင်းယုတ်,ကျေး။

လပုံပုံ လူလမ်းကခင်တင်း လဝ်းခရိလုံ ခင်းကြေးပီခင်
 ၄ လဝ်းယူ၊ကေး။ မိုဝ်းကခင် လဝ်းခရိလုံ ကခင်ပီခင်
 ကသးဂ်းဂ်းခခေန် ထိုင်၊သးမးခခေန်လိုင် ဂ်း
 ၅ ဂေး၊ မူခင်တင်းယို၊ဗလး ထိုင်၊သးမးလူလမ်းကခင်
 တင်းမခင်းလဝ်းကေး။ ပိုဝ်းခခေန်လး ဂ်းကင်၊ဂျ၊
 တူဝ်သူ ကခင်လဝ်းသိုင်၊ဂျ၊ခခိုင်လိခခိုင်မိုင်း ကခင်
 ပီခင် တင်းကခင်ဂိုတ်းမေ၊ထိုင်၊ကခင်ကမ်၊တြေး၊
 တင်းကခင်ဂိုတ်းကခင်ဂိုတ်းကခင်ဂိုတ်း၊ တင်းကခင်
 လုံဘိုလေ၊သး၊မံးဂွေခင်၊ တင်းကခင်လုံလဝ်းလုံလုံ
 ကခင်ဂိုတ်းကခင်မိုတ်း၊ တင်းကခင်လေး၊ဟူပုခခိုင်
 ၆ ကခင်ပီခင်တင်းကခင်ဂိုတ်းခွါ၊ဂ်း၊ထု၊ လိုဝ်းခခေန်
 တံပီတ်းသေတပျ။ ဂွမ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းလိုင်ခခေန်
 ဗလး တင်းလုံမံးခွဲးကကြေးပီခင်လဝ်း လင်၊ဂွေတ်း
 ထိုင်မး၊ ဂျ၊ခခိုင် ခဝ်လိုင်ကခင်ဂိုတ်းလွင်းတင်း
 ၇ လိုင်ခခေန်ကေး။ မိုဝ်းကခင်သူကသးဂ်းယင်းလိဝ်း
 ယူ ခင်းလွင်းတင်းလိုင်ခခေန်လိုင် သူဂျ၊မးယူ၊
 ၈ ခင်းလွင်းတင်းလိုင်ခခေန်ကေး။ တေး၊လိဝ်းခခေန်
 လမ်း၊ ဗပ၊ပိတ်းလွင်းတင်းလိုင်ခခေန် တင်းသိုင်
 တင်းလိုင် ကိုတ်း၊တင်း တင်းကခင်တေး၊သးကွတ်း၊
 တင်းကခင်လုံမံးခွဲးကကြေးပီခင်လဝ်း တင်းကခင်သီ၊
 ၉ တင်းကခင်ယူ၊သေးပိုခခေန်လူ၊ တင်းကခင်လတ်း
 ဂွမ်းကခင်ဂိုတ်းဂိုတ်း၊ လိုင်ခခေန်သေဂျ၊ခင်းသူဝ်းသူ
 တပျ။ ဂေးခင်းဗလးဂေးခင်း ယူ၊ပေလတ်းဂွမ်း
 မူသး၊တေး၊ဂခေန်။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ သူထွတ်းပိတ်း
 တူဝ်ဂွမ်းကခင်ဂ်း၊ ကိုတ်း၊တင်း တင်းဂမ်တင်း
 ၁၀ ဂျိုင်ကခင်ဂ်းလိုင်ခခေန်သေဗလး၊ ပီခင်ဂေးကခင်
 ကပ်ဂွမ်းကခင်မိုတ်း၊ ကခင်ခမ်၊တင်းကခင်ဂိုတ်းပီခင်
 ကခင်မိုတ်း၊ ပုခင်းကခင်တင်းမီးပိုင်၊လျ၊ကခင်မခင်၊
 ကခင်မိခင်းလိုင်ခခေန်၊ပုင်၊ဂျ၊ခင်း ဂေးကခင်မခင်းလဝ်း
 ဟခေန်၊သင်းဂိုတ်းပီခင်ခခေန်သေဗလး ခင်းမံး
 ၁၁ ယဝ်း။ ခင်းလွင်းတင်းကခင်ဟခေန်၊သင်းဂိုတ်းပီခင်
 ခခေန်ကမ်၊မီး ဂူခင်းယုတ။ ကမ်၊မီးတင်းကခင်ထိုင်
 ဂိုမ်း၊ ကမ်၊မီးတင်းကခင်ကမ်၊ထိုင်ဂိုမ်း၊ ကမ်၊မီး
 ဂူခင်းဂိုင်း၊ ကမ်၊မီးဂူခင်းသဂုသီ၊ ကမ်၊မီးခး၊ ကမ်၊
 မီးဂူခင်းလွတ်း။ လဝ်းခရိလုံ ပီခင်တင်းသိုင်တင်း
 ၁၂ လိုင် ခင်းတင်းသိုင်တင်းလိုင်ကေး။ ပိုဝ်းခခေန်လး
 လိုင်ခခေန်၊ကခင် ပီခင်ဂေးကခင်ကြေးပီခင်လဝ်း လိုဝ်း
 ဂိုတ်းကပ်ခခေန် ဂ်းလံးပီခင်ဂေးကခင်မူတ်းလိုင်၊
 ဂေးကခင်ထုတ်း၊လီဂ်းလီပိုင်ခခေန်၊ သူကွတ်းကခင်
 ကပ်တင်း တင်းကခင်လိုင်ဂိုတ်းကိတ်းလူ၊ တင်း
 ကခင်ဂိုတ်းဂေးလူ၊ တင်းကခင်ချးတီမ်၊ တင်း
 ကခင်ခခေန်သိမ်၊ဂူခင်းကွတ်း၊ တင်းကခင်လုံယို၊လုံ
 ၁၃ ယဝ်း လိုင်ခခေန် ခင်းမံးတပျ။ ပေး၊ဂေးခင်းမီး
 တီးတင်း၊ကပိုတ်းတီး၊ဂေးခင်းလိုင်၊ ခင်၊ဂခေန်ခခေန်

ယိုခခေန်ခခေန်၊ဂခေန်သေဗလး၊ ကိုတ်းလူပိုဝ်းလွတ်း၊
 ၁၄ တီး၊ဂခေန်တပျ။ လိုင်ခခေန်၊ကခင် လဝ်းခရိလုံ ကိုတ်း
 လူပိုဝ်းလွတ်း၊ကပိုတ်းသူခခေန် သူဂေး၊ ဂိုတ်းလိုင်
 ခင်၊ခခေန်တပျ။ ကပ်တင်းဂိုတ်းမိုတ်းတပျ၊ ကခင်ဝျး
 ၁၅ တင်းကခင်မတ်းခွတ်း၊ဗွတ်း၊ခခေန် ကခင်လေးကခင်
 လုံမံးခခေန် ထိုင်၊ထိုင်ဗလးခင်းမံးတပျ။ ဂ်းတင်း
 ခခေန် လဝ်းခရိလုံ ကပိုဝ်းပိုင်၊ဂျ၊ခင်းဂိုတ်းလုံသူတပျ။
 သူခမ်၊တင်းကခင်မခင်းလင်းဂွေင်ပိုတ်း တီးတူဝ်ကခင်
 ၁၆ လိဝ်ဂခေန် ဂ်းပီခင်ပုခင်းလိုင်ခခေန်၊ခခေန်ဗလး၊ မီးလုံ
 ကခင်ဂူလင်းဂေးလူလင်းတပျ။ ဂ်းခင်းဂိုတ်းပိုင်၊တြေး
 လဝ်းခရိလုံ ကခင်ပေးတင်းပိုင်၊လျ၊ဂျ၊ခင်းလိုင်ဂျ၊
 ခခေန် ဗတ၊ယူ၊ဂျ၊ခင်းသူခခေန်ခခေန်ဗလး၊ ခင်၊ဂခေန်
 ဂခေန်ဂိုတ်းတင်းကခင်သင်၊သူခင်းသူခင်းမေးခခေန်၊ တင်း
 ကခင်ပခင်သတီတီးဂခေန်ဗလး၊ သူကပ်တင်းတင်း
 ကခင်ဂိုတ်းဂွမ်းသးလူ၊မမ်၊ ကိုတ်း၊တင်းတင်းကခင်
 ဂိုတ်းဂွမ်းထမ်၊မေးလုံဂိုတ်းမိုတ်း၊ ပေးတင်းဂူဝ်လုံ
 ကခင်ဂူခင်းလီကွတ်း၊လီဗလး၊ ဂိုတ်းဂွမ်းကခင်
 သိုင်၊ထုတ်း၊ဂျ၊တီး၊ဟခေန်၊ခေး၊ကြေးပီခင်လဝ်းတပျ။
 ၁၇ မိုဝ်းကခင်လတ်းဂွမ်းဗလးသင်၊ မိုဝ်းကခင်ပွင်ဂိုတ်း
 ကမူဗလးသင်၊ ထွတ်းလူလမ်းခေး၊မေးလိုင်၊သိုင် လဝ်း
 ယေ၊သူခရိလုံ ဗလး ဂိုတ်းလွင်းတင်းဂျ၊မီးတင်း
 သိုင်တင်းလိုင်တပျ။ ကိုင်မခင်းလဝ်းသေဗလးဝျး၊-
 ဂေးလူလင်းယို၊ခေး၊ခေး၊ခေး၊ ဝျးခင်၊ခခေန်သေ
 ဗလး၊ ဂုပ်တင်းကပ်ဂျ၊တီး၊ဟခေန်၊ခေး၊ကြေးပေးလဝ်း
 တပျ။

ခေးဂိုတ်းခရိလုံယခေန်

၁၈ ဟေးယိုင်းခပ်ကိတ်းလမ်း၊ ဂျ၊ခင်း၊ကခင်သင်၊ထုတ်း၊ခင်း
 လဝ်းကြေးခခေန် ခမ်၊တင်းကခင်ဟူဝ်သူကပိုဝ်းပိုင်၊
 ၁၉ တပျ။ ဟေးလံးခပ်ကိတ်းလမ်း၊ ဂိုတ်းမေးသူတပျ။ ယူ၊ပေ
 ဂိုတ်းတင်းကခင်ဂျ၊မီးထမ်းခေး၊လိုင်လိုင်။ လုတ်း
 လိုင်ခခေန်ကိတ်းလမ်း၊ ထွတ်းကပ်ဂွမ်းပေး၊ဂွမ်းခေး၊သူ
 ၂၀ ခင်းလွင်းတင်းဂျ၊ခင်းလုံဂိုတ်းပိုင်ခခေန်တပျ။ လွင်းတင်း
 ကခင်ထွတ်းကပ်ဂွမ်းပေး၊ခေးခခေန် ပီခင်လွင်းတင်း
 ၂၁ ကခင်ထုတ်းလုံလဝ်းကြေးကေး။ ပေးခပ်ကိတ်းလမ်း၊
 ယူ၊ပေဂိုတ်းဂျ၊လုတ်းလိုင်တင်းလံး လုံမံးလုံလုံတ်း။
 ပေးဂိုတ်းလိုင် ခပ်တင်းဂွေတ်းထိုင်တင်းကခင်ဂိုင်း
 ၂၂ ကခင်းဗလးလုံလူကေး။ ခေးခပ်ကိတ်းလမ်း၊ ထွတ်းကပ်
 ဂွမ်းလဝ်းလေး၊သူ ခင်းလွင်းတင်းဂျ၊ခင်းလုံဂိုတ်းပိုင်
 တပျ။ ယင်းကမ်၊မီးဂူဝ်လုံသွင်ဟခေန်၊သွင်ပေး၊ ယင်း
 ကမ်၊ပီခင် ဂေးကခင်ဂိုတ်းဂျ၊ခင်းဂိုတ်းလုံဂူခင်းသိုဝ်း
 ၂၃ ဂူလမ်းဗလး၊ မီးလုံကခင်ဂိုတ်းကပ်ကြေးသေယဝ်း
 ခင်းဂျ၊ကခင်သူဂိုတ်းတင်းသိုင်တင်းလိုင်ခခေန် ပေး
 တင်းလုံလေး၊တေး၊သေဗလး၊ ဂိုတ်းလိုင်ခခေန်၊ကခင်
 ပွင်ဂိုတ်းကမူဂူခင်းကမ်၊လုံဗလး၊ ဂိုတ်းလိုင်ခခေန်

၂၄ ကာခံပွင့်နှိတ်းကမူလင်းကြီးခေခေတၢ။ သူတန်းလံးခါမ်၊ကပ်ကရူၤပီးကခပ်ပီခပ် ကမူလင်းလင်းခင်းမိုင်းလင်းကြီး ဝါးခေ မာတ်းတွင်းဝံ့တၢ။ ခါမ်၊
 ၂၅ တၢင်းလုံတၢင်းသွံ လင်းခရိလုံ တၢ။ ကျေးကခပ်နှိတ်းကမူကခပ်ကမ်၊တြးခေခေလမ်း တန်းလံးခါမ်၊တၢင်းကခပ်တီခင်းပခပ် လွမ်းခေင်၊ကမူတၢင်းကခပ်တူဝ်လင်းဂပ်၊နှိတ်းခေခေကျေး။ မခင်းလင်း ကမ်၊တူလင်းခေးလီၤခါးယံး၊ဗုဒ္ဓလုံသေဂေၤသေဂူခင်း။

၄

၁ လင်းခပ်ကူလင်း၊ မာတ်းတွင်းဝံ့လွင်းကခပ်ဝါး၊ လင်းသူမီးယူ၊ဂျးခိုဝ်မိုင်းဂၢင်ဂၢပ်ပုခေကျေး။ ဝါးခေသေခလေး၊ နှိတ်းတီးခါးသူ ဂျးခေင်၊ကခပ်မီခမ်းလွမ်းတြးတၢင်းကခပ်သိုင်းတေၤ၊ ကိတ်းတင်း တြး
 ၂ ကခပ်ခိုင်း၊ခေင်၊ခေခေတၢ။ နှိတ်းတၢင်းကခပ်သူးတွင်းပထခေ၊ယူ၊ တၢ၊သေ၊ခလေး၊ ကပ်တင်းတၢင်းကခပ်ယွင်းယေးကျေးလူးလင်းခလေး၊ ပုံယူ၊တၢ။
 ၃ ပိုဝ်းကခပ်ဂပ်လံးခါမ်၊ တၢင်းကခပ်မတ်းဗုဒ္ဓ၊ ခွပ်းပိုဝ်း၊ လွင်းတၢင်းကခပ်လိုၤကခပ်လမ်၊ လင်းခရိလုံခေခေခလေး၊ လွင်းခေင်၊နှိတ်း ကြီးပီခပ်လင်း တန်း
 ၄ ဗုဒ္ဓလုံ၊ပခပ်ဗင်းတူတီးဂုမ်း တန်းကျေးလၢတ်းတြးတၢင်းကခပ်လိုၤကခပ်လမ်၊ ကိတ်းတင်း လွင်းခေင်၊နှိတ်း ဂပ်တန်းလံးမွှ်၊လၢတ်းခေပျး တၢင်းကခပ်လိုၤကခပ်လမ်၊ ဂျးခေင်၊ကခပ်ထုဂ်၊လီကျေးလၢတ်း
 ၅ ခေခေခေခေ၊ သူးတွင်းပုခေဂပ်တၢ။ ထွတ်းလူလင်းခေးခပ်လိုဝ်းကခပ်ပီခပ်ဂူခင်းဂျးခေဂုမ်းခေခေ သေခလေးပုးတင်းပိင်၊လု၊ဂမ်ဂျးခေလေး ထုတ်းကပ်ခိင်၊ဂျး
 ၆ လုတၢ။ လွင်းခေင်၊နှိတ်း သူတန်းဂူ လွင်းကခပ်တန်းလံးခိုခင်းလၢတ်း တီးဂူခင်းဂျးကျေးဂူခင်းလိုဝ်ခေင်၊နှိတ်း ခေခေခေခေ ဂျးခါမ်းသူပုးဂိုဝ်လီၤခါမ်းခလေး၊ ပီခပ်ကခပ်ထုဂ်၊ကခပ်လီယူ၊ တၢ၊သေ၊ကမ်၊ထာတ်း၊သေဂမ်းလူလင်း။

တုခိတ် တင်း ကျးရိတ်တၢ၊ခု

၇ တုခိတ်၊ ကခပ်ပီခပ်ခေခေခေခေဂပ်ဂုၤ၊ ကခပ်ပီခပ်တြး၊ကခပ်မီးသီတ်းလု၊ခင်းလင်းကြီးခလေး၊ ပီခပ်ဂူခင်းလုံလင်းကြီးခေင်၊ဂခပ်တင်းဂုမ်းခေခေ၊ တန်းမွှ်၊လၢတ်းခေပျး လွင်းတၢင်းဂျးမီးတင်းသီင်၊
 ၈ တင်းလုင်ခေခေ တီးသူကျေး။ လွင်းခေင်၊နှိတ်းမခင်းတန်းဂူလွင်းသူခလေး၊ ဂျးဂူဝ်လုံသူသၢင်းသၢ၊လိုဝ်

၉ ဂပ်ပွံးလုံမခင်း ကိတ်းတင်း ကျေးခေခေသိမ်၊ ကခပ်ပီခပ်ခေခေခေခေဂပ်ဂုၤခလေးမီးသီတ်းလု၊ ကခပ်ခပ်ပုးခင်းသူခေခေ ဂျးတီးသူကျေး။ ခပ်တန်းမွှ်၊လၢတ်းခေပျး လွင်းတၢင်းဂျးကခပ်ပီခပ်မုး ဂျးခင်းဝီင်းခေခေခေ တီးသူကျေး။

ရွာမ်းသင်၊

၁၀ ပေး ကျးရိတ်တၢ၊ခု၊ ကခပ်လံးခါမ်၊တူဂ်းဂီခင်းလူလင်းဂခပ်တင်းဂပ်၊ မု၊ဂူ၊ ကခပ်ပီခပ်လၢခေပု၊ခေပ၊ တင်း ယေ၊သူ၊ ကခပ်လံးဂူဝ်ဂိုၤလုံလင်းယုသတု၊ ခပ် ဂူတ်းမုးဂျးတီးသူလိုဝ်၊ ဂုဝ်တုင်းကပ်ခပ်တၢ။ ခင်းခပ်လိုဝ်းကခပ်ခါမ်၊တၢင်းကခပ်ထိုဝ်ဂိုမ်းခေခေ၊ ခပ်လိုဝ်းခေခေလုလင်း ပီခပ်ကျေးကခပ်ပွင့်နှိတ်းကမူတြး လူလင်းဂခပ်တင်းဂပ် ပုခင်းမိုင်းကြီးပီခပ်လင်းခလေး၊ ဂျးဂူဝ်လုံဂပ်သၢင်းသၢ၊ကျေး။
 ၁၁ ကေ၊ပတြး၊ ဂူခင်းလုံလင်းခရိလုံ၊ ကခပ်ခပ်ပုးခင်းသူခေ တၢဂ်းခေသူကျေး။ လွင်းခေင်၊နှိတ်း သူတန်းတူဂ်းဂၢင်လုံလူလင်း၊ ကလုဝ်၊ကြီးပီခပ်လင်း တင်းသီင်၊တင်းမူတ်းခလေး၊ လေးလုမ်၊ယူ၊သေယဝ် ခေတ၊ယူ၊မခင်းမခင်းခိုင်းခိုင်းလိုဝ် မခင်းခတ်းလုံခလေး သူးတွင်းပုခင်းသူယူ၊ တၢ၊သေ၊ကမ်၊ထာတ်း၊ကျေး။
 ၁၂ မခင်းမီးလုံလေး၊တခေ၊ပုခင်းသူ ကိတ်းတင်း ခပ်လိုဝ်းကခပ်မီးခင်း ဝီင်းလေး၊တိတ် တင်း ဝီင်းကျေး၊ရပေး၊လီ ခေခေ ဂိုင်းယံး၊ကျေးလုင်လၢင်ကျေး။ ဝါးခေ၊ ဂပ်ပီခပ်သၢင်းသေ၊မခင်းကျေး။ ခုးမေယုလုဂျး၊ ကျေးကခပ်ဂပ်ဂုၤ၊ ကိတ်းတင်း တေ၊မ၊
 ၁၃ ခပ်ကျေး တၢဂ်းခေသူယူ၊ကျေး။ တၢဂ်းလၢတ်းပီးခေခေကခပ်မီးဂျးခင်း ဝီင်းလေး၊တိတ် တင်းလံးကိတ်းတင်းခေခေ၊ဗ တင်းလိုဝ်းလင်းကခပ်မီးဂျးခင်းဂျးခင်းမခင်းခေခေတၢ။ လိတ်းခေ မိုဝ်းကခပ်သူဗတ်းယဝ်လိုဝ်ဂျးလိုဝ်းလင်း ဝီင်းလေး၊တိတ် ဗတ်းတၢ။ လိတ်းကခပ်လံးဂျးတီး ဝီင်းလေး၊တိတ် ခေခေကျေး သူဗတ်းတၢ။ နှိတ်းသတီ ဂျးကမူထမ်၊မတြး၊ ကခပ်လံးခါမ်၊ကပ်ဂျးတီးမိုဝ်းလင်းကြီးခေခေ လံးတီမ်ထုခင်းတၢ။ ဝါးခေ လၢတ်းပခပ်တီး၊ ကျးခိပ်ပုသေဂမ်း။
 ၁၄ ဂပ်၊ ပေးလု၊ ကပ်မိုဝ်းတူဝ်လင်းဂပ်၊ခလေး တီမ်၊ရွာမ်းကခပ်တၢဂ်းခေခေ ပခေဂျးတီးသူကျေး။ ခုဂ်းလုံလံးခိတ်းလုံထုပ တၢင်းကခပ်မတ်းဗုဒ္ဓ၊ ကခပ်ဂပ်လံးခါမ်၊ခေခေတၢ။ ဂျးကျေးလင်းမီးခေခေသူ သေဂမ်းလူလင်း။